
 

Inbreng VVD Begroting 2016 versie 3.0 – uitgesproken tekst geldt 

 

-1- 

 

 

 

 

Gemeenteraadsfractie Rijswijk 

 

Voorzitter, 
 
We zien voor 2016 weinig grote verschuivingen. De begroting bevat veel 
beloften en ambities, maar als de ronkende volzinnen worden uitgepeld, 
dan moet er nog erg veel worden ingevuld. Verder lijkt alles met alles te 
worden verknoopt en dreigen gezond pragmatisme en realiteitszin in 
bepaalde dossiers te worden ingeruild voor dogmatische verstarring en 
doelredeneringen.  
 
Flink wat geld wordt weggepompt in duurzaamheidsprojecten, het aantal 
ambtenaren neemt weer toe, de inhuur ligt ook in 2016 boven de 10%, 
historisch gegroeide subsidierelaties worden nog steeds kritiekloos 
gecontinueerd, en, last but not least, wederom een forse stijging van de 
woonlasten. Als ik niet beter wist, dan zou ik bijna denken dat de VVD 
aanzit bij een ultralinks College! 
 
Het ongemak komt ook voort uit het gegeven dat het concreet invullen 
van de geformuleerde doelen en ambities vaak afhankelijk wordt 
gemaakt van een volgend onderzoek, een nadere verkenning en een 
brede discussie met alle belanghebbenden. Schiet het College hier niet 
in door? Loopt het College niet vast in de zompige polderklei?  In elk 
geval wordt het in deze begroting te vaak weinig concreet welke richting 
het College nu werkelijk op wil en hoe realistisch sommige voornemens 
zijn. Voor de mensen die natuurkunde op school hebben gehad, het doet 
me denken aan een Brownse-beweging: veel gespring en gedar, maar 
uiteindelijk geen verandering.  
 
Verder, voorzitter, moet het de VVD van het hart dat de beantwoording 
van sommige van onze schriftelijke vragen de indruk wekte dat het 
College een wat losgezongen, bijna hautaine houding aanneemt. Wat 

bijvoorbeeld te denken van het antwoord op onze vragen over het 
nakomen van de afspraken met de schouwburg. Het College antwoordt 
“het bestuur van de schouwburg zegt dat het goed gaat”. Is dát de 
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manier waarop u denkt greep te houden op de cultuursector? Uit niets in 
dat antwoord spreekt dat u de bezorgdheid van de VVD met betrekking 
tot het behoedzaam omgaan met het geld van de Rijswijkse burgers 
deelt. 
 
Zo, dat is eruit! En dat zelfs zonder mijn favoriete term linkse hobby’s te 
gebruiken 
 
Winstwaarschuwing 
Wellicht dat u denkt, maar de VVD neemt toch deel aan dit College, 
waarom laat de VVD dit dan gebeuren? Welnu voorzitter, juist dáarom 
geeft de VVD op dit moment deze ‘winstwaarschuwing’ af! We varen 
echt nog niet op de klippen, maar de koers moet wel worden verlegd. En 
overigens, ik spreek het de Koning maar na, goede vrienden zeggen 
elkaar de waarheid. 
 
Waardering 

Naast kritiek heeft de VVD overigens ook waardering. Waardering voor 
het steeds meer werken met kernindicatoren, met als kritische 
kanttekening dat voorkomen moet worden dat alleen het meetbare tot 
doel wordt verheven! Waardering voor het uitstekende 
weerstandsvermogen en het voortzetten van een evenwichtig 
risicomanagement. Waardering ook voor de analyse onderuitputting 
waarmee het teveel aan budget op diverse posten wordt teruggebracht. 
Waardering uiteraard ook ten aanzien van het sluitend krijgen van de 
begroting en de meerjarenraming, in weerwil van opgelegde kortingen op 
de uitkering uit het gemeentefonds, zonder op dit moment de Rijswijkers 
daar extra voor te moeten belasten. Ook kan de VVD de keuzes en 
afwegingen rondom de invulling van de financieringsbehoefte goed 
volgen. De hoge schuldenpositie is van tijdelijke aard en de risico’s zijn 
beheerst.  
 
Lokale lasten 
Als het gaat om de portemonnee van de Rijswijkse burger zien we dat 
Rijswijk diverse financiële meevallers heeft, we op onderdelen zelfs geld 
overhouden, maar dat de Rijswijkse burger daar helemaal niets van 
merkt. Sterker nog, de lokale lasten stijgen opnieuw fors.  
 
Dit komt onder andere door de stijging van de rioolheffing door de 
renovatie van het riool. Tijdens de begrotingsbehandeling van 2015 heeft 
de VVD het College gevraagd de aanbestedingsvoordelen en de 
meevallers door minder ingrijpende renovatie dan waarmee rekening is 
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gehouden, terug te geven aan de Rijswijkers. U heeft dit toegezegd. 
Kunt u toelichten hoe u dit heeft uitgewerkt?  
 
De VVD wil de toename van de lokale lasten zoveel mogelijk aan 
banden leggen. Dat zou bijvoorbeeld kunnen door de inflatiecorrectie 
van de OZB niet door te voeren. De VVD overweegt een motie in te 
dienen om de OZB voor 2016 te bevriezen1. Graag horen we eerst de 
visie van het College.  
 
In elk geval wil de VVD voor het volgende kaderdebat uitgewerkt zien dat 
de effecten van inflatie niet automatisch leiden tot verhoging van de 
lokale lasten. De VVD heeft hiertoe een motie voorbereid. 
 
Op het parkeren wordt in Rijswijk stevig verdient. Het is dan ook voor de 
VVD vanzelfsprekend dat de kosten voor parkeervergunningen niet extra 
worden verhoogd. Het is bovendien een goede zaak dat de kosten van 
parkeervergunningen voor bedrijven worden gehalveerd. 
 
Openbare orde en veiligheid 
De VVD ziet in deze begroting geen extra investeringen ten aanzien van 
handhaving en openbare orde. Hoe valt dit te rijmen met de  noodzaak 
van handhaving van bijvoorbeeld het nieuwe parkeerbeleid? Klopt het 
dat gemiddeld genomen per wijk één dagdeel per week wordt 
gecontroleerd? Vindt u dat voldoende?  Vraagt ook de komst van het 
AZC naar Rijswijk niet om aanvullende investeringen? Is het College niet 
wat naïef in de verwachting  dat de komst van het AZC volledig 
budgetneutraal zal zijn?  
 
Verkeer en vervoer 
De VVD vindt de bereikbaarheid van Rijswijk en de goede doorstroming 
van verkeer in Rijswijk van groot belang. Met het oog hierop en op grond 
van signalen van ondernemers uit de Plaspoelpolder vindt de VVD het 
                                                
1 Dekkingsvoorstellen:  

 De dekking hiervoor zou kunnen worden gevonden in het terugbrengen van het budget ‘wegen, straten, pleinen’ 
omdat uit de begroting niet duidelijk blijkt waar deze geraamde verhoging voor wordt ingezet en de kennelijk 

structurele onderuitputting op deze post (2100, p.22).  

 Een andere suggestie voor een deel van de dekking is de verhoging van 50 K op de post lokaal onderwijsbeleid niet 
door te voeren omdat uit de begroting niet blijkt waar die specifiek voor zou moeten worden aangewend (4030, p. 33).  

 Het voedingsvoorlichtingsprogramma om het aantal kinderen met extreem overwicht te laten dalen, lijkt de VVD 
tamelijk illusoir. De toegevoegde waarde van weer een voorlichting op dit vlak is beperkt. Bovendien is het de vraag of 

dit een overheidstaak is. Wat de VVD betreft kan ook dit geschrapt worden.  

 Ook kan dekking gevonden worden in de post individuele voorzieningen natura jeugd (6700, p.42). Deze wordt 

opgeplust met 2-300 K, terwijl het de VVD niet bekend is dat a) er een enorme toevloed is van jeugd onder de 
armoedegrens in Rijswijk en b) dat het beleid van voorzieningen wordt verruimd. Over 2015 was er een 
onderuitputting op deze post  (p.135).  

 Ook andere posten in het sociaal domein zijn weer (fors) opgeplust, terwijl er in 2015 sprake was van forse 
onderuitputting. Hier is dus waarschijnlijk ook ruimte te vinden. Al was het maar in het WMO-voorzieningen budget, 
dat sinds jaar en dag niet wordt uitgeput.  

 De ambitie ten aanzien van afbouw van inhuur zou met een procent opgeplust kunnen worden of de voorgenomen 
uitbreiding van het ambtelijk apparaat met 5 FTE zou achterwege kunnen blijven. 
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een goede keuze om te onderzoeken of de kruising Verrijn 
Stuartlaan/Diepenhorstlaan kan worden ingevuld met een rotonde.  
 
Economie en werken 

De werkgelegenheid is in Rijswijk fors gedaald. Investeringen om het 
ondernemersklimaat te bevorderen zijn en blijven daarom belangrijk. 
Tijdens het kaderdebat vroeg de VVD zich af of de slagkracht om 
bedrijvigheid aan te trekken wel voldoende was. Kennelijk vindt het 
College dat want we zien dat het budget voor economische 
aangelegenheden voor 2016 is teruggebracht met € 50.000,-, hetgeen 
de VVD betreurt. Kunt u uw overwegingen toelichten?  
 
En verder is de VVD van mening dat er een herkenbare ontmoetingsplek 
in het Havengebied zou moeten komen. Een plek aan het water om te 
recreëren, te werken en zaken te doen. Kunt u toezeggen een aantal 
scenario’s voor de realisatie van een dergelijke voorziening uit te 
werken?  
 
Maatschappelijk vastgoed 
Er wordt € 800.000,- aangewend om achterstanden in het onderhoud 
van het maatschappelijk vastgoed weg te werken. Op de eerste plaats 
wil de VVD weten hoe het komt dat de achterstanden zo fors zijn 
opgelopen. Kunt u dit toelichten?  
 
Het College speelt met de gedachte om maatschappelijke organisaties in 
het oude stadhuis te huisvesten. Straks knappen we panden op, die we 
niet meer nodig hebben. Hoe ziet het College dit? Maakt u het zich niet 
onmogelijk complex door alles met alles te verknopen?  
 
Besluiteloosheid in het huisvestingsdossier is zeker mede debet aan het 
oplopen van achterstanden in onderhoud. Daarom vindt de VVD dat er 
nu eindelijk knopen moeten worden doorgehakt in het 
huisvestingsdossier. Wanneer krijgen we een voorstel te zien?  
 

Sociaal Domein 
De begrotingsbehandeling 2015 werd mede gedomineerd door de 
ontwikkelingen in het sociaal domein. Sommige partijen konden 
voorspellen dat niets dan ramp en tegenspoed ons op dit punt te 
wachten stond. Gelukkig voorzitter is dit vooralsnog achterwege 
gebleven. Het lijkt erop dat het lukt om –in elk geval in 2015- ruim binnen 
de beschikbare budgetten- een zachte landing te realiseren met 
continuïteit van zorg. Complimenten hiervoor! Hoe kijkt u terug op dit 
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eerste jaar? Heeft dat voor u aanleiding gegeven om het beleid bij te 
stellen? Zijn er bepaalde ‘rode draden’? 
 
Voorzitter, 
 
Tijdens een functioneringsgesprek heb ik eens een directeur tegen 
iemand horen zeggen: “je hebt een grote toekomst voor je, en dat zal 
altijd zo blijven”. Dit beschrijft samenvattend het gevoel dat de VVD 
bekruipt bij de voorliggende begroting.  
 
Daarom dus een winstwaarschuwing. Maak het niet te ingewikkeld en 
neem uw bestuurlijke verantwoordelijkheid. Maak realistische keuzes en 
blijf met beide benen op de grond. Want zonder voeten op de grond, 
komt men geen stap vooruit! 
 
Bovendien, bij een naar links overhellende boot geldt een natuurkundig 
principe dat men wat rechtser op de bankjes gaat zitten wil men geen 
water gaan maken. Kortom College: houdt koers! 
 
Zei ik nu linkse hobby’s? 
 
 
 


